

NATO UNCLASSIFIED AND PUBLIC DISCLOSED

Letter sent to all Permanent Representatives  
(Except Italy)

PC/67/878

4th December, 1967.

My dear Ambassador,

The Italian Permanent Representative has sent me a new text proposed by his Government with a view to drawing up Paragraph 17 of the Report of the Special Group for the study of the future tasks of the Alliance.

I hasten to send this text, which you will find enclosed, to all Delegations. In giving me this text, Ambassador de Ferrariis informed me that he would only be in a position to lift the Italian reservation on the document as a whole if the Italian proposal concerning the new text were accepted.

If, in the next three days (i.e., before the evening of Thursday, 7th December), I have not received any communications from Delegations concerning Paragraph 17, it will be understood that the Italian reservation will be maintained and that the Italian proposal will be submitted to the Ministers for discussion.

Yours sincerely,

Manlio Brosio

H.E. Mr. Harlan Cleveland,  
Permanent Representative of the United States  
on the North Atlantic Council.

Enclosure

PO/67/878

le 4 Décembre 1967

Monsieur l'Ambassadeur,

Le Représentant Permanent de l'Italie m'a envoyé un nouveau texte proposé par son Gouvernement en vue de la rédaction du paragraphe 17 du rapport du Groupe Spécial pour l'étude des tâches futures de l'Alliance.

Je m'empresse d'envoyer ce texte, que vous trouverez ci-joint, à toutes les délégations. En me remettant ce texte, l'Ambassadeur de Ferrariis m'a informé qu'il ne serait en mesure de lever la réserve italienne sur l'ensemble du document C-M(67)74 que si la proposition italienne concernant le nouveau texte était acceptée.

Si dans les trois prochains jours (c'est-à-dire avant le soir de jeudi 7 Décembre) je n'ai reçu de la part des délégations aucune communication concernant le paragraphe 17, il sera entendu que la réserve italienne sera maintenue et que la proposition italienne sera soumise à la discussion des Ministres.

Je vous prie d'agréer, Monsieur l'Ambassadeur, l'assurance de ma haute considération.

Manlio Brosio

S.E. Monsieur Roger Seydoux de Clausonne  
Représentant Permanent de la France  
auprès de l'OTAN

SPECIAL GROUP

Italian Amendment

Paragraph 17

In accordance with their resolution of 16th December, 1966 the Ministers, at their meeting in December 1967, will decide what conclusions are to be drawn from the study initiated by the Special Group. In the present report, it has not been possible to deal with all the problems with which the Alliance is confronted as a result of changes in the international situation and political and strategic developments. However, attention has been drawn to a number of specific tasks, and it would seem necessary that the subjects already raised or which may later be raised by interested Governments should subsequently be considered in greater detail with a view to the subsequent submission of a report by the Special Group to the North Atlantic Council in accordance with whatever procedure the Council in Permanent Session deems most appropriate.

G R O U P E S P E C I A LAMENDEMENT ITALIEN

17. Conformément à sa résolution du 16 décembre 1966, le Conseil ministériel de décembre 1967 tirera les conclusions de l'examen qui a été commencé par le Groupe Spécial. Le présent rapport n'a pas pu couvrir tous les problèmes que posent à l'Alliance l'évolution de la situation internationale et les développements d'ordre politique et stratégique. Mais des tâches précises ont été décrites, et il apparaît nécessaire que les sujets qui ont été ainsi soulevés ou qui pourraient l'être par les Gouvernements intéressés, soient ultérieurement approfondis en vue de la présentation d'un rapport ultérieur du Groupe Spécial au Conseil Atlantique, suivant les méthodes que le Conseil en session permanente jugera les plus appropriés.